
Title (en)
Process and apparatus for preparing binder-free firing briquets.

Title (de)
Verfahren und Anlage zur Herstellung von bindemittellosen Heissbriketts.

Title (fr)
Procédé et installation de préparation de briquettes chaudes sans liant.

Publication
EP 0286844 A1 19881019 (DE)

Application
EP 88103979 A 19880314

Priority
DE 3711130 A 19870402

Abstract (en)
[origin: US4872906A] The invention relates to a process for producing binder-free hot briquets of finely particulate non-pyrophoric residual
substances accumulating in the production and processing of iron and steel and containing substantially no combustible components, for use
in smelting. The characterizing features of the invention are: fuel in a finely particulate form is admixed to the residual substances; a quantity of
sensible heat is fed from outside to the mixture of residual substances and fuel, until the fuel ignites, the quantity of fuel added being such that
the temperature of the residual substances reaches the range of 600 DEG to 900 DEG C.; and the residual substances are then immediately hot-
briquetted without intermediate cooling at a temperature in the aforementioned range.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zur Herstellung von zur Verhüttung bestimmten bindemittellosen Heißbriketts aus feinteiligen, im wesentlichen
keine brennbaren Anteile enthaltenden, nicht-pyrophoren Reststoffen, die bei der Erzeugung und Verarbeitung von Eisen und Stahl anfallen.
Kennzeichen der Erfindung ist, daß den Reststoffen Brennstoff in feinteiliger Form zugemischt wird, dem Gemisch aus Reststoff und Brennstoff von
außen so viel fühlbare Wärme zugeführt wird, bis der Brennstoff zündet, wobei soviel Brennstoff zugesetzt wird, daß die Temperatur des Reststoffes
den Bereich von 600 bis 900 °C erreicht, und daß die Reststoffe unmittelbar anschließend ohne Zwischenabkühlung bei einer Temperatur im
genannten Bereich heißbrikettiert werden.
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